
 

 

 

 

 

 

 SCR 

Specialcenter Roskilde 

Fjordskolen 

SKOLEBESTYRELSESMØDE    

Mandag den 23. oktober 2023, Hedevang/TEAMS 

REFERAT 

 

 

Til stede: Sanne, Søren, Thomas, Pernille, Heidi, Lene, Geert, Hanne, Charlotte, Mads (deltog i punk-

terne 1-2b)) & Eskild (referent) 
 
Ikke til stede: Rikke, Lise, Lisette & René 
 
* = Punkter fra årshjulet  

1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen godkendt 
 
2. Debat/orientering 

 
a) Tager Hedevang sig tilstrækkeligt af elever med skriftsproglige vanskeligheder? 

Læsevejleder Lene T. Kristensen fortalte om Hedevangs indsats for elever med skriftsproglige 
vanskeligheder.  
Der blev rejst en kritik af, at undervisningsmaterialer ikke altid er tilgængelige for elevernes IT-
rygsæk. Drøftelsen gav anledning et forslag om, at der udarbejdes et princip om, at undervis-
ningsmaterialer som udgangspunkt skal være tilgængelige for elever med disse hjælpemidler. 
Eskild laver udkast til princip, som bliver forelagt på næste SB-møde 
 
Desuden blev der fortalt om forældre, som havde modtaget afslag på, at deres barn kan blive te-
stet for ordblindhed. Her blev der opfordret til, at hvis man støder på sådanne oplevelser, skal 
man opfordre forældrene til at kontakte ledelsen. 

 
b) Senere mødetider  

Anden drøftelse af, hvilke muligheder der er for at gennemføre ungebyrådets forslag om senere 
mødetider på Lysholm og Hedevang  
SB er blevet bedt om at udfylde ark fra ungebyrådet – og således tage stilling til den senere mø-
detidspunkt for udskolingen. Der var enighed om at foretage en sådan endelig stillingtagen på 
SB-mødet i december.  
Med udgangspunkt i det notat, som ledelsen havde sendt ud inden mødet, blev det besluttet, at 
der inden stillingtagen skal foretages følgende:  
 

 For at få indtryk af, hvor meget dyrere kørslen vil blive som følge af, at udskolingsele-
verne skal køre på et nyt tidspunkt, har Eskild bedt Dito færdiggøre beregningen af de tre 
scenarier, som de er blevet forelagt (dvs. a. 9.00-15.00 fire gange om ugen og 9-16.00 én 
gang om ugen; b. 8.45-15.00 alle dage; og c 9.00-15.15 alle dage) 

 Der foretages en meningstilkendegivelse blandt forældre til elever i de nuværende og 
kommende udskolingsklasser (dvs. 6., 7., 8. og 9.), idet de tilsendes følgende (på Hede-
vang og et tilsvarende tilpasset Lysholm):  

  



 

Side2/6 

 

Kære forældre til udskolingselever på Hedevang/Lysholm 

Kære forældre til nuværende og kommende udskolingselever på Hedevang 

I skolebestyrelsen er vi ved at undersøge, om vi til næste skoleår skal ændre mødetiden for 

eleverne i udskolingen. Det gør vi, fordi Ungebyrådet i Roskilde Kommune har bedt os tage 

stilling hertil. Det har de gjort, fordi forskning viser, at teenageres biologiske døgnrytme for-

skyder sig sådan, at de falder senere i søvn – og derfor vil kunne få gavn af at sove læn-

gere og møde senere. 

I den forbindelse er vi interesseret i at høre forældrenes holdning til senere mødetidspunk-

ter. Vi vil derfor bede dig/jer besvare følgende spørgsmål ved at sætte kryds og returnere 

svaret til Paula: 

Hvor enig er du/I i følgende udsagn? 

Jeg ønsker, at mødetidspunktet ændres til kl. 9 – også selvom mit barn 

skal senere hjemmefra om morgenen, og skoledagen kan komme til at 

slutte senere end i dag. 

Sæt ét kryds: 

Meget enig  

Lidt enig 

Ved ikke/kan ikke bevare spørgsmålet 

Lidt uenig 

Helt uenig 

 

Mit barn går i øjeblikket i: 

6. klasse 

7. klasse 

8. klasse 

9. klasse 

 

Besvarelsen er anonym. I bedes svare senest 26. november 2023. 

 

På skolebestyrelsens vegne 

Sane Illum, formand 

 

 

 For at få indtryk af elevernes holdning til de senere mødetidspunkter, bedes eleverne i 
6. klasse samt udskolingen på Hedevang svare på følgende spørgeskema:  
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SPØRGSMÅL OM SENERE MØDETIDSPUNKTER 

 

Ønsker du at møde hver dag kl. 9 - også selvom du skal senere hjemmefra om morgenen? 

JA□      NEJ□ 
 

Ønsker du at møde hver dag kl. 9 – også selvom du skal være længere tid i skole?  

JA□      NEJ□ 

 

Hvis skoledagen bliver kortere, hvad vil du så helst? (sæt ét kryds): 

Jeg vil helst møde senere □       

Jeg vil helst have tidligere fri □ 

 

Hvilken klasse går du i i øjeblikket?: 

6. klasse □ 

7. klasse □ 

8. klasse □ 

9. klasse □ 

 

Skemaet skal afleveres til de voksne i din klasse – senest 27. november 

 

 

Eleverne får spørgeskemaet på papir. Klassens personale gennemgår og forklarer ske-

maet, hvorefter eleverne besvarer det (enten på egen hånd eller med hjælp fra hjemmet). 
 

 Endelig bedes personalet på de to afdelinger tilkendegive deres vurdering af det senere 
mødetidspunkt ved at fremkomme med synspunkter på det kommende møde i LMU. 

 
Punktet gav i øvrigt anledning til en overvejelse af, om det høje timetal på begge afdelinger gene-
relt bør nedsættes til næste år. Dette punkt sættes på til næste møde. 
 

c) Kontakt til forældreråd 
Bør kontakten til forældreråd styrkes – og hvordan?  
Der var enighed om, at der skal skelnes mellem SB og forældreråd; men at det naturligvis kan 
ske, at forældrerådene (lige som andre forældre) kan bede SB tage punkter op. Tilsvarende kan 
SB kontakte forældrerådene, når der er brug for hænder til forskellige arrangementer. 

 
d) Evaluering af retningslinjer og principper* 

Ledelsen havde inden mødet foretaget den årlige selvevaluering og således besvaret spørgsmå-
lene: ”Efterleves principperne?” og ”Er der overensstemmelse mellem retningslinjer og den dag-
lige praksis?”. Selvevalueringsskemaerne var sendt ud i forvejen. Heraf fremgår det, at princip-
perne efterleves i høj eller meget høj grad – bortset fra principperne om Lejrskole (begge afdelin-
ger) og erhvervspraktik (Lysholm). 
Tilsvarende viser selvevalueringerne, at retningslinjerne efterleves - bortset fra visse mindre for-
hold, som vil blive rettet. 
 
Søren satte spørgsmålstegn ved, om princippet om forældresamarbejdet på Hedevang efterkom-
mes i høj grad (således som det fremgår af selvevalueringen). Punktet gav anledning til en læn-
gere debat om forældresamarbejde, og hvordan varetagelsen af dette kan evalueres. Der var 
enighed om at sætte punktet på næste SB. 
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e) Gennemgang af principper* 

Bestyrelsen gennemgår og reviderer evt. principperne  
Principper blev godkendt.  
Der var dog en drøftelse af Lejrskole-princippet: Skolen er af økonomiske grunde ikke i stand til 
at leve op til det i øjeblikket. Dilemmaet er derfor, om det skal omformuleres, så det svarer til den 
reelle virkelighed, eller om man skal fastholde den nuværende formulering som et ideal, der på et 
tidspunkt – hvis økonomien tillader det – atter kan realiseres? Der var enighed om, at tage punk-
tet op på næse SB-møde. 
 

f) Kørsel 
Opfølgning på spørgsmålene fra forældreråd af 7. september samt Rådhusservicechefens svar 
af 26. september. Desuden stillingtagen til, om SB skal bede Thomas fra kommunens kørsels-
kontor om at deltage i et SB-møde? 
Svarene fra Rådhusservicechefen blev gennemgået. Der er generelt en stor utilfredshed med, 
hvordan Dito har varetaget kørslen på det seneste. Der var enighed om at bede Thomas deltage 
på et SB-møde. 
 

g) Budget 2024-27 
Opfølgning på processen vedr. høringssvar: Hvordan fungerede udarbejdelsen af høringssvaret 
og inddragelsen af øvrige forældre? 
Der var generel tilfredshed med inddragelsen af forældre – og med hele processen. 

 
3. Beslutningspunkter 
 

a) Anmodning om tidlige fredage ifbm. pædagogiske weekender 
SB accepterer ledelsens anmodning om, at der til foråret sendes en opfordring ud til samtlige for-
ældre om, at eleverne afslutter deres skoledag efter 4 lektioner i forbindelse med pædagogisk 
weekend den 19. april (på Hedevang) og den 3. maj (på Lysholm). Dog således, at der vil være 
fritidstilbud til de elever, som ikke kan hentes tidligt. 
 
 

4. Generel information  
 
a) Nyt fra eksterne medlemmer  

Gert efterspurgte, hvad der sket med autismeforeningens deltagelse på et SB-møde? Pernille 
fortalte, at hun ikke har hørt noget fra foreningen – hverken lokal eller hovedforeningen. Pernille 
og Charlotte vil undersøge det yderligere.  

 
b) Nyt fra formanden  
  Intet  
 
c) Nyt fra ledelsen  
Herunder økonomisk oversigt (bilag eftersendes), nye sekretariatsstruktur, Kom-i-skole 

 De økonomiske oversigter tyder på, at Lysholm vil gå ud af året med et overskud på ca. 
200.000. Overskuddet bliver formentlig reduceret frem mod sommer. På Hedevang er der nu 
udsigt til et underskud på 1 mio. kr. Der er iværksat en handleplan, der indebærer, at under-
skuddet burde indhentes i løbet af 2024. Planen indebærer, at vi ikke kan ansætte flere perso-
naler på denne side af nytår. Desuden vil der blive besparelser på drift. Prognoserne for 2024 er 
belastet af, at vi endnu ikke kender de eksakte takster for næste år. Disse vil formentlig først 
ligge klar kort før nytår. Takstnedsættelsen, som kommunens budgetforslag indeholdt, bliver 
ikke realiseret i 2024. 
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 Der er ansat sekretær 25 timer ugentligt på Hedevang og 12 timer/uge på Lysholm. Dette er en 
erstatning af én sekretærstilling, der tidligere har delt de to matrikler mellem sig. Det har længe 
vist sig at være en uholdbar struktur, hvorfor vi har iværksat den nye.  

 I Roskilde Kommune har man igangsat et projekt, hvor alle skoler skal nedsætte et udvalg, der 
behandler skolefravær. Fra Hedevang deltager vi i projektet med afdelingsleder som kontaktper-
son. 

 På Hedevang er vi gået i gang med projekt Anden skoledag. 3 voksne har hver deres værksted 
(madlavning (torsdag), billekunst og sløjd (onsdag)). Ca. 15 er involveret – enten i et par timer 
eller hele dagen. For at deltage i Anden Skoledag skal der opfyldes en række kriterier, bl.a. at 
det vurderes helt nødvendigt, for at eleven overhovedet kommer i skole. 

 Der er slået 1 pædagogstilling op på Lysholm og 1 på Hedevang. 
 
d) Nyt fra Hedevang og Lysholm  
Lene: På Lysholm har vi haft emneuge med timeløse fag om kroppen og sanser (udgangspunkt i 
seksualvejledning), der har været den årlige motionsdag. Nu ser vi frem mod Halloween med aktivi-
teter i Tumlesalen. Desuden bliver der afholdt skolens fødselsdag på fredag med underholdning af 
skolens eget husorkester. 
Heidi: Vi havde også motionsdag – på motionsstien og på cykel. 
 
e) Nyt fra elevråd 
Det seneste referat fra elevrådet på Hedevang var sendt ud på forhånd. Første elevrådsmøde på-
Lysholm afholdes i morgen, tirsdag.  
Det overvejes, om SB bør få en elevrepræsentant til at fortælle om deres demokratiske arbejde. 
Emnet kunne være: ”Hvad arbejder vi med, og hvad har vi indflydelse på – i ungebyråd og elevråd”. 
Det kunne være på mødet den 14. marts på Lysholm.  

 
5. Eventuelt 

 Eskild gjorde opmærksom på de udeblivelser, der forekommer i fritidstilbuddene i ferier. Det skyl-

des formentlig, at forældre ikke er opmærksomme på, at der indkaldes unødigt meget personale; 

personale, som kunne være anvendt bedre på andre tidspunkter. Der var enighed om at formu-

lere en opfordring til forældre om at huske at melde deres børn fra, hvis de i god tid ved, at de 

ikke møder frem. Eskild laver et udkast til brev til december-mødet. 

 

 Hanne og Geert præsenterer sig næste gang. 

 

 SB har via Skole- og Børneudvalget modtaget en henvendelse fra Fredsinitiativet Roskilde: SB 

anmodes om at tage stilling til, om skolen skal indkøbe FN flag, bl.a. til brug på FN dagen 24. ok-

tober. Eftersom det ikke kan nås til FN-sagen i år, udskydes punktet til næste SB-møde. Her 

drøftes det, om det er en ide at arbejde yderligere og mere målrettet med FN verdensmål frem 

mod FN-dagen i 2024. 

 

 Sanne gjorde opmærksom på, at Høstfesten i efteråret havde været en succes, men at det gav 

problemer, at den blev afsluttet før tid. Charlotte og Eskild vil undersøge det – og komme med en 

tilbagemelding.  
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Kommende møder: 

 Mandag den 4. december LY 

 Mandag den 29. januar HV 

 Torsdag den 14. marts LY 

 Mandag den 13. maj HV 
---- 

 Onsdag den 11. september LY 
 

… alle dage 16.30-18.30  

 


